
Referat fra Dialogmøde mellem 

Udvalget for Social Omsorg og Handicaprådet 

den 6. maj 2019 kl. 16.00 

Kantinen, Hedensted Rådhus

Kl. 16.00 - 16.45
Punkter fra Handicaprådet til drøftelse med Udvalget for Social Omsorg

1. Borgerrådgiver (hos borgerrådgiveren kan borgerne få hjælp til at forstå en afgørelse fra kommunen eller 
finde ud af, hvordan man går videre med en konkret sag). 

Ad.1: Baggrund for Handicaprådets ønske er, at der i andre kommuner er borgerrådgiver. Ønsket udspringer ikke 
af et afdækket behov i Hedensted Kommune. Der var enighed om, at der måske har været et behov, men at der 
pt. ikke virker til at være et behov. Det blev aftalt, at leder for Voksenhandicap Heidi L. Jensen giver Handicaprå-
det en orientering om, hvordan Social Omsorg arbejder med kommunikation.
Ønsket går ikke videre.

2. Kørsel til Cool Sport mv. eller andre aktiviteter hvor det pædagogiske personale ikke behøver at køre. Evt. 
ansættelse af en frivillig, som kunne tænke sig få timers ansættelse til at køre busfællesskabernes minibus.

Ad. 2: Det blev aftalt, at leder for Voksenhandicap Heidi L. Jensen undersøger mulighederne inden for rammerne i 
Voksenhandicap, og så genoptages drøftelsen i Handicaprådet. 

3. Visitation af aktivitets- og samværstilbud til blinde og svagtseende ønskes fremadrettet på Solgaven, som er 
et specialiseret tilbud i stedet for visitation til et alm. plejehjem i kommunen.

Ad. 3: Det blev aftalt, at administrationen undersøger praksis, visitationskriterier, forventet antal borgere og øko-
nomi ved brug af Solgaven som aktivitets- og samværstilbud, og at sagen sættes på udvalgsmøde den 3. juni.

4. Mere fokus på støttetimer til børn i børnetilbud og i skole - når man vil inklusion. Pengene skal kunne følge 
barnet.

Ad. 4: Det blev aftalt, at Handicaprådet kontakter chef for Læring Marianne Berthelsen med henblik på deltagel-
se ved et Handicaprådsmøde.

Kl. 16.45 - 17.15
Dialogmøde om Pårørendepolitik: Handicaprådet, Seniorrådet og Udvalget for Social Omsorg

Behov for en pårørende politik?
I dag har Voksenhandicap en pårørende politik, som har behov for en opdatering, og Seniorrådet indsendte før 
påbegyndelse af arbejdet med en Værdighedspolitik et forslag til pårørende politik for seniorområdet.

Arbejdsgruppen, der har arbejdet med værdighedspolitik har haft en møde for drøftelse af, hvorvidt der er behov 
for en pårørende politik, om den i givet fald skal være fælles mv.

Arbejdsgruppen vil på mødet fremlægge gruppens foreløbige tanker:

- Hvad kan hensigten med en pårørende politik være?
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- Hvem skal pårørende politikken henvende sig til?
- Hvilken tilgang / hvilket perspektiv skal politikken have?
- Hvem er de pårørende – målgruppeafklaring? Hvis fælles politik, hvor mange er så med?
- Hvordan kan en proces ser ud for en pårørende politik?

Til drøftelse:
- Bemærkninger og kommentarer til arbejdsgruppens foreløbige tanker.
- Nedsættelse af arbejdsgruppe for det videre arbejde.
- Indledende drøftelse af indhold / emner i pårørende politikken.

Ad. Behov for pårørende politik:
Der var enighed om, at der arbejdes for en pårørende politik. Den nedsatte arbejdsgruppe fortsætter arbejdet. 
Pårørende politikken skal som minimum dække handicap- og ældreområdet, men den nærmere målgruppe afklares i 
processen.
Der er enighed om, at der ikke er krav til sluttidspunkt. Det må gerne være en lang proces.


